

日本问题研究

目 次

【政治研究】

- 影响菅义伟长期执政的因素 周永生 (1)
- 日本国家公务员标准职务遂行与治理能力建设 白智立, 邹昀瑾 (14)

【经济研究】

- 日欧 EPA 对中国获取国际经贸规则重构博弈主导权的影响 孙 丽, 关英辉 (25)
- 欧盟—日本经济伙伴关系协定谈判过程及主要内容和特点 于子涵 (36)

【历史研究】

- 制度螺旋与制度扩容：幕末改革到明治维新前期改革的升维走向 郑 澎 (48)
- 江户中期获生徂徕的“抑商”政策论
——以武士消费问题为视角的考察 林同威 (58)

【社会文化研究】

- 《英雄传说—闪之轨迹》系列游戏作品中的新女性形象研究 周 云 (65)
- 日本人工智能艺术的社会服务探究 许 婷 (75)

编辑电子信箱

王雅坤: 1179143758@qq.com

孙 丽: sunli803@163.com

特邀英文编辑: 郭书彩

网络地址: <http://rbwtjy.hbu.cn>

公共邮箱: rbwt@hbu.cn

期刊基本参数: CN13-1025/C * 1964 * b * A4 * 80 * zh * P * ¥10.00 * 600 * 08 * 2021-06

Contents

What Affects the Long-Term Governance of Suga Yoshihide	ZHOU Yong-sheng(1)
Construction of the Standard Job Execution and Governance Capacity of Japanese National Civil Service	BAI Zhi-li, ZOU Yun-jin(14)
The Influence of the Japan-Europe EPA on China's Acquisition of the Dominant Right in the Reconstruction of International Economic and Trade Rules	SUN Li, GUAN Ying-hui(25)
Negotiation Process, Main Contents, and Characteristics of EU-Japan Economic Partnership Agreement	YU Zi-han(36)
Institutional Spiral and Institutional Expansion; The Trend of the Reform from the End of the Shogunate to the Early Stage of Meiji Restoration	ZHENG Peng(48)
The Policy Ideas of "Restraining Commerce" of Ogyu Sorai in Middle Edo Period ——A Study from the Perspective of Samurai Consumption	LIN Tong-wei(58)
A Study On the New Female Image In the Series of Games <i>Legend of Heroes- Trails of Cold Steel</i>	ZHOU Yun(65)
Research on Social Service of Artificial Intelligence Art in Japan	XU Ting(75)